

To : Editors

Ref : CFX/MED/PR//2019

Date : 04/01/2020

Page : 1/9

九巴大專優惠站加碼 搭完再搭即慳\$4

新聞稿

九龍巴士(一九三三)有限公司(「九巴」)自 2018 年底推出「九巴大專優惠站」至今，深受大專師生及市民歡迎，九巴宣布，將於 2020 年 1 月 5 日開始加強優惠，讓乘客享受更實惠和便捷的旅程，惠及更多師生和市民。

優惠加碼一倍至四元

現有優惠下，乘客須於乘車後的三小時內到「優惠站」拍卡，可獲港幣 2 元車費回贈。由 2020 年 1 月 5 日開始，使用成人和學生八達通的乘客，乘搭第一程九巴後，只需於同一個工作天內*到「優惠站」拍卡，並同一個工作天內以該卡乘搭第二程九巴，便可獲港幣\$4 車費優惠。

如果乘客於「優惠站」拍卡後，同一個工作天內以該卡乘搭任何九巴路線，亦可獲港幣\$2 車費優惠。

乘客每日拍卡的次數不限，乘客須以「先乘搭，後拍卡，再乘搭」的方式，享受 \$4 車費優惠。搭得越多，慳得越多。

七個校園增設「優惠站」

同時，再有七間院校的校園增設「大專優惠站」，分別為香港專業教育學院及職業訓練局的校園，目前共有十七部「大專優惠站」投入服務。九巴期望更多院校參與，並繼續積極研究擴大及優化計劃的可行性。有關優惠站位置見下表。

九巴大專優惠站位置

嶺南大學	康樂樓地下
香港浸會大學	逸夫行政樓入口
香港樹仁大學	邵美珍堂地下
香港教育大學	大埔校園教學大樓南翼 B1 座地下
香港恒生大學	學院禮堂地下有蓋平台
香港演藝學院	地下電梯大堂

* 「同一個工作天」的計算時間為每日凌晨 4 時 45 分至翌日凌晨 4 時 44 分 59 秒

香港理工大學	VA 座平台
香港科技大學	科大廣場
香港公開大學	正校園郭德勝樓 (C 座) 0 樓平台
香港大學	連接梁銶琚樓及鈕魯詩樓的通道
香港專業教育學院(摩利臣山分校)	主樓地下大堂內門旁邊
香港專業教育學院(青衣分校)	一樓 B 座圓形廣場
香港專業教育學院(沙田分校)	地下 028 室外
香港專業教育學院(黃克競分校)	地下幸福街出口旁
職業訓練局九龍灣大樓	地下學生廣場
香港專業教育學院(屯門分校)及青年學院(屯門)	LG 走廊 (近載貨升降機)
香港知專設計學院及香港專業教育學院(李惠利)	香港專業教育學院(李惠利)地下

所有持有成人和學生八達通的乘客均可使用「優惠站」，而有關優惠適用於全港逾四百條路線，包括常規路線、馬場專線、通宵線、由九巴營運的過海線、口岸線以及假日特別線。使用條款詳情可參閱附件。

乘客可登入九巴及龍運智能手機應用程式，查閱有關路線資訊。如有查詢，請致電九巴顧客服務熱線 2745-4466，或使用 App1933 及九巴網站的即時對話功能。

新聞稿
MEDIA RELEASE

Upgraded “KMB Fare Saver” Scheme: \$4 fare discount for taking two trips

Since The Kowloon Motor Bus Company (1933) Limited (“KMB”) launched the “KMB Fare Saver” Scheme at the end of 2018, the scheme has been well received by teachers, students and the public. KMB has announced that it will upgrade the scheme on 5 January 2020, with more passengers set to benefit.

Concession doubled

Under the current scheme, Adult and Student Octopus card holders who swipe their Octopus card at a designated Fare Saver kiosk on a campus within three hours of taking a bus trip will enjoy a \$2 fare rebate. From 5 January 2020 on, passengers with Adult or Student Octopus Cards can take their first KMB trip, then tap their Octopus Card at the Fare Saver kiosk after the trip on the same Business Day*. If they take a second KMB trip using the same Octopus Cards on the same Business Day, they will receive a \$4 fare discount.

Passengers with Adult or Student Octopus Cards can enjoy a \$2 fare discount after tapping their Octopus Cards on the Fare Saver kiosk and taking a KMB trip on the same Business Day*.

There is no limit to the number of discounts enjoyed per passenger per day, but passengers have to follow the “Ride-Tap-Ride” procedure in order to enjoy the \$4 fare discount.

Kiosks set up in 7 more campuses

KMB Fare Saver kiosks now set up in seven more campuses of tertiary education institutions. They are campuses of Hong Kong Institute of Vocational Education and Vocational Training Council. KMB is in discussions with other tertiary institutions and expects more institutions to join the scheme, as it seeks to expand and optimise it. The locations of the kiosks are listed in the table below.

Locations of Fare Saver kiosks

Lingnan University	G/F, Amenities Building
--------------------	-------------------------

* The definition of Business Day is the period starting at 4:45:00 am on any date and ending at 4:44:59am on the subsequent date.

Hong Kong Baptist University	Main Entrance of Shaw Tower
Hong Kong Shue Yan University	G/F, Lily Shaw Hall
The Education University of Hong Kong	G/F, Block B1, Academic Building South Wing, Tai Po Campus
The Hang Seng University of Hong Kong	Covered Area under the College Hall
The Hong Kong Academy for Performing Arts	Lift Lobby, G/F
The Hong Kong Polytechnic University	Podium, Block VA
The Hong Kong University of Science and Technology	HKUST Piazza
The Open University of Hong Kong	Level 0, Kwok Tak Seng Building (Block C, Main Campus)
The University of Hong Kong	Bridge linking K.K. Leung Building and Knowles Building
Hong Kong Institute of Vocational Education (Morrison Hill)	Beside the inner entrance of Main Lobby, G/F Main Building
Hong Kong Institute of Vocational Education (Tsing Yi)	L1, Block B, Amphitheatre
Hong Kong Institute of Vocational Education (Shatin)	Near to Room 028, G/F
Hong Kong Institute of Vocational Education (Haking Wong)	Near to Fortune Street Entrance, G/F
VTC Complex (Kowloon Bay)	G/F Student Square
Hong Kong Institute of Vocational Education (Tuen Mun) and Youth College (Tuen Mun)	LG Corridor (near to freight elevator)
Hong Kong Design Institute and Hong Kong Institute of Vocational Education (Lee Wai Lee)	Ground floor, IVE(LWL)

Holders of Adult Octopus card and Personalised Octopus card with Student Status are entitled to enjoy the fare concession. The Fare Saver Scheme is valid on over 400 KMB routes, including regular routes, racecourse bus routes, overnight routes, KMB solely-operated cross-harbour bus routes, Route B1 travelling to and from Lok Ma Chau and holiday special routes. Please refer to the Appendix for the concession terms.

Complete route details will be available on App1933 and the KMB website.

Passengers may also call the KMB Customer Service Hotline on 2745-4466 or Live Chat with us on App1933 or the KMB website.

新聞稿

MEDIA RELEASE